
Zápis ze zasedáńı SKAS MFF UK dne 7. listopadu 2012

Př́ıtomńı senátoři: T. Bártlová, K. Kolář, J. Michálek (18:30), P. Pošta, J. Šejnoha

Hosté: P. Lasák, M. Nečada, M. Radecki, M. Rokyta, P. Vraštiak, M. Vyšinka

Omluveni: K. Kuncová, T. Roskovec

Neomluveni: J. Buĺın

Program zasedáńı

Program zasedáńı byl schválen dodatečně v 18:30 poté, co se SKAS stal usnášeńıschopným. Prvńı tři body
informativńıho charakteru proběhly ještě před jeho oficiálńım schváleńım po dohodě př́ıtomných.

1. Rezignace P. Lasáka

2. Údajná změna pracovńıch smluv doktorand̊u

3. Účelová stipendia

4. Schváleńı programu

5. Schváleńı zápisu z minulých zasedáńı

6. Žádost spolku Matfyzák

7. Spolupráce s př́ırodovědnou fakultou, zapojeńı ERASMUS student̊u

8. Web a úkoly P. Lasáka

9. Rozpočet SKAS

10. Volebńı a jednaćı řád

11. 6 k 60

12. Různé

Zasedáńı SKAS

Zasedáńı SKAS začalo v 18:12 a bylo ukončeno ve 21:40.

1. Rezignace P. Lasáka

P. Lasák rezignoval, nastouṕı mı́sto něj T. Roskovec, který nab́ıdku jmenováńı přijal.

2. Údajná změna pracovńıch smluv doktorand̊u

M. Radecki tlumočil informace poskytnuté vedoućım své katedry, který oznámil, že se budou měnit zaměstnanecké
smlouvy u doktorand̊u na katedře z typických 0.1 – 0.3 úvazku na dohody o pracovńı činnosti, platné od 1.1.2013.
Smlouvy byly poskytovány bud’ za účelem výuky nebo za účelem vědecké činnosti.

M. Radecki se ptal, jaký je d̊uvod změny, jeho interpretace byla následuj́ıćı: novela vysokoškolského zákona
ovlivnila zákonńık práce s t́ım, že vědečt́ı pracovńıci nemaj́ı dále výjimku ohledně tzv. řetězeńı smluv. M.
Rokyta v odpovědi doplnil přesné zněńı předpisu a vysvětlil, že smlouva na dobu určitou může být maximálně
tř́ıletá a mezi stejnými smluvńımi partnery se může opakovat maximálně třikrát. Opakované zaměstnáváńı
doktorand̊u na jednoleté pracovńı smlouvy by tud́ıž mohlo znamenat jejich faktickou nezaměstnatelnost poté,
co dokonč́ı svá doktorandská studia (jinak než na dobu neurčitou, což neńı fakultou preferovaná varianta).

V následné diskusi proběhlo upřesněńı, jaká byla praxe ohledně zaměstnáváńı doktorand̊u a jimi zajǐst’ované
výuky na jiných sekćıch (placeńı výuky pomoćı stipendíı apod.). Nově se chystá uzav́ıráńı dohod o provedeńı
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práce nebo dohod o pracovńı činnosti, aby mezi studentem a fakultou vznikl pracovně-právńı vztah a nebylo
tak pochyb o tom, že je vyhověno vysokoškolskému zákonu.

M. Radecki se dotázal, jaká byla minulá praxe zaměstnáváńı odborných asistent̊u. M. Rokyta odpověděl, že se
dávaly smlouvy na 2x5 let a posléze lektorská smlouva.

M. Radecki též poukázal, že změna pracovńıch smluv na dohody o pracovńı činnosti má vliv na poskytované
benefity – stravenky, dovolené – a zahrnuje též možnost snadného ukončeńı pracovńıho poměru (s dvoutýdenńı
lh̊utou). Poukázal též na možnost benefity (stravenky, dovolené) ošetřit vnitřńım předpisem.

M. Radecki též požádal, zda by rozhodnut́ı o změně charakteru smluv bylo doktorand̊um pečlivě vysvětleno.

M. Radecki se ptal, zda byli osloveni zákonodárci, ale J. Michálek namı́tl, že se obává, že současná úprava je
dána směrnićı Evropského společenstv́ı.

J. Šejnoha poukázal na fakt, že sekce nemaj́ı stejný př́ıstup v̊uči doktorand̊um. M. Rokyta podotkl, že snaha
o sjednoceńı existuje. M. Radecki v té souvislosti zmı́nil, že na informatické sekci je běžné, že doktorand si
přivydělává jinde, zat́ımco na fyzikálńı sekci to d́ıky větš́ımu počtu pracovńıch úvazk̊u tak běžné nebylo.

3. Účelová stipendia

Bod vznesl P. Vraštiak, který během roku často vykonával službu v poč́ıtačové laboratoři. Tato služba je placena
účelovými stipendii. Hodinová sazba je taková, že za rok se překroč́ı limit 42 000,- Kč na toto stipendium. Tento
limit je dán pokynem z RUK.

M. Radecki nicméně poukázal na fakt, že prostředky do účelových stipendíı mohou pocházet z v́ıce zdroj̊u a
ne všechny jsou takto limitovány. Peńıze určené na výuku (

”
onálepkované jako studijńı“) jsou opravdu pro

použit́ı účelových stipendíı limitovány. Byl dokonce již diskutován návrh na úplné zrušeńı limit̊u s kvestorem
a kancléřem univerzity, který nakonec vyústil o navýšeńı limitu na účelové stipendium o inflaci. Zmı́nil též, že
MFF UK má jedny z nejvyšš́ıch stipendíı mezi fakultami UK v̊ubec.

K. Kolář doplnil, že pokud se peńıze berou např́ıklad z grant̊u, tak těchto peněz se limit netýká.

M. Radecki uvedl, že problém s překročeńım limitu se v současnosti řeš́ı u jednotlivých lid́ı ad hoc. Bylo by
ale možné řešit to systémově nalezeńım jiného zdroje než studijńıch peněz při překročeńı limitu pro

”
studijńı

peńıze“. Druhou možnost́ı je tlak na zrušeńı limitu, pokud možno podpořený i ze strany vedeńı fakulty.

4. Schváleńı programu

Program zasedáńı byl po provedených úpravách schválen tichým souhlasem. Schválený program je součást́ı
zápisu.

5. Schváleńı zápisu z minulých zasedáńı

Schvalováńı zápisu z 18.6.

Hlasováńı: 4-0-1.

Schvalováńı zápisu z 1.10. bylo odloženo ve zněńı připomı́nek pronesených na zasedáńı.

6. Žádost spolku Matfyzák

P. Vraštiak byl požádán o ṕısemnou žádost SKAS o poskytnut́ı prostředk̊u, kterou dodal.

Nepř́ıtomný T. Roskovec požádal o předložeńı materiál̊u k akćım spolku, zejména rozpočt̊u. Tyto dokumenty
by rád viděl v určitém předstihu před rozhodováńım o př́ıspěvku a proto vyjádřil přáńı, aby bylo rozhodnut́ı
SKAS odloženo. Žádost tlumočil P. Pošta.

J. Šejnoha shrnul historickou zkušenost se spolkem Matfyzák a zd̊uraznil, že výměnou lid́ı zanikly osobńı
přátelské vazby mezi členy Spolku a členy SKAS.

M. Radecki uvedl, že rozpočet SKASu se deľśı čas nenavyšoval. Rozvojem vlastńıch aktivit SKAS se spolku
Matfyzák dávalo méně a méně peněz. Podle jeho názoru by mohl (a měl) SKAS požadovat alespoň výročńı
zprávu. P. Vraštiak reagoval, že část SKASu včetně jeho tehdeǰśıho předsedy (P. Lasáka) byla informována o
výročńı zprávě na valné hromadě spolku, kde se předč́ıtala. M. Radecki též uvedl př́ıklad se SUUK, který ji AS
UK předkládá bez vyzváńı.
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P. Vraštiak uvedl, že do loňského roku byl Spolek veden P. Bromem. Nyńı se spousta věćı obnovuje a měńı.
Zkusil též stručně nast́ınit hlavńı změny a významné rozš́ı̌reńı aktivit spolku.

Proběhlo hlasováńı, zda rozhodnut́ı odložit a uspořádat mimořádné zasedáńı SKAS.

Hlasováńı: 3-0-2.

T. Bártlová následně požádala P. Vraštiaka, zda by byl ochoten př́ı̌stě přij́ıt. P. Vraštiak prohlásil, že ano.
Zároveň požádal, aby byla v zápisu ze zasedáńı zaznamenána jeho st́ıžnost na zp̊usob projednáváńı žádosti,
zejména že bod nebyl včas odvolán z programu sch̊uze.

7. Spolupráce s př́ırodovědnou fakultou, zapojeńı ERASMUS student̊u

Na zasedáńı dorazili hosté z Př́ırodovědné fakulty UK, Jan Kř́ıž a Zuzana Havĺıková. J. Kř́ıž byl nedávno zvolen
do univerzitńıho akademického senátu. Přǐsli SKAS představit, jak funguje na PřF ERASMUS klub.

ERASMUS klub je neformálńım sdružeńım PřF. Poskytuje zázemı́ a pořádá akce pro cca 60-80 student̊u v
progarmu ERASMUS, kteř́ı na PřF studuj́ı v ZS. V LS jejich počet zpravidla klesá na 30-40. Pořádaj́ı orientačńı
den (pomoc s administrativńımi úkony spojenými se studiem, procházka po fakultě).

Na r̊uzných fakultách jsou obvykle jednotlivci nebo podobné neformálńı skupiny, které navzájem spolupracuj́ı.
Celou činnost do jisté mı́ry zastřešuje celouniverzitńı kkub – International club (IC). M. Radecki posléze uvedl,
že IC se stal součast́ı SUUK.

Na zasedáńı SKAS přǐsli předevš́ım s nab́ıdkou, že studenti, kteř́ı na MFF UK studuj́ı v programu ERASMUS
a kterých je menš́ı počet (v současnosti osm), by mohli dostávat pozvánky na akce pořádané klubem na PřF,
popř́ıpadě velké společné akce. Od MFF UK by potřebovali poskytovat alespoň emaily na tyto studenty. J. Kř́ıž
ještě upřesnil, že všichni ERASMUS studenti na univerzitě sice dostávaj́ı při nástupu informačńı email. Klub na
PřF ale poskytuje mnoho servisu nav́ıc — již zmı́něný orientačńı den, výlety, párty a daľśı akce. V současnosti
akce nab́ıźı nejdř́ıve student̊um na PřF a poté zbylým klub̊um na univerzitě. Nab́ıdl, že zahrne studenty MFF
UK př́ımo mezi vnitřńı př́ırodovědný kruh.

M. Rokyta dal kontakt na doc. V. Hrachovou z katedry fyziky povrch̊u a plazmatu, která má na fakultě studenty
v programu ERASMUS na starosti.

J. Kř́ıž upřesnil, že emaily se už pro tento semestr podařilo źıskat. Předevš́ım chtěl podat návrh, aby se tento
postup stal oficiálńı politikou MFF UK.

J. Šejnoha se zeptal, zda se někdo ze SKAS věnuje erasmák̊um a zda někdo v́ı, kolik jich přesně je. Z. Havĺıková
upřesnila, že nemuśı j́ıt pouze o ERASMUS studenty, ale o jakékoliv studenty z ciźı země.

P. Lasák uvedl, že ERASMUS klub na MFF UK byl, ale jeho členové postupně absolvovali a jeho činnost se
utlumila.

T. Bártlová aktivitu jménem SKAS uv́ıtala. Host̊um z PřF byly nab́ıdnuty užitečné kontakty v rámci fakulty.

8. Web a úkoly P. Lasáka

T. Bártlová se otázala P. Lasáka, jak dále vid́ı své fungováńı v rámci SKAS, který v odpověd’ stručně shrnul
aktuálńı stav.

P. Lasák administroval tři konference – vnitřńı SKAŚı, vněǰśı SKAŚı a tzv.
”
SKAŚı spam list“. Administrátorská

práva pro naléhavé př́ıpady měl též J. Šejnoha. P. Pošta se nab́ıdl, že pod́ıl P. Lasáka na správě konferenćı
převezme, př́ıpadně též správu kalendář̊u SKAS.

P. Lasák též spravoval stroj helena.troja.mff.cuni.cz, na kterém jsou umı́stěny webové stránky SKAS. Staré
postavené na CMS Drupal a nové na Wordpress. Fyzicky je stroj umı́stěn v Troji. P. Lasák uvedl, že občas je
potřeba upgrade Wordpress na nověǰśı verzi kv̊uli zjǐstěným bezpečnostńım d́ırám či opravám chyb některých
použ́ıvaných plugin̊u. Zmı́nil také potřebu člověka zodpovědného za obsah webu.

J. Šejnoha zmı́nil taktéž provoz fóra forum.matfyz.info. P. Lasák dále stránky wiki.matfyz.cz, které převezme
do správy Martin Děcký, a studnici vědomost́ı provozovanou na Malé Straně.

Správu webových stránek po P. Lasákovi nikdo nepřevzal. Daľśı spolupráce mezi ńım a SKAS bude předmětem
daľśıho jednáńı.
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9. Rozpočet SKAS

K. Kolář uvedl, že majetek a stav prostředk̊u SKAS z̊ustal od jeho posledńıho sděleńı nezměněn. Po SIAMU by
mělo zbýt cca 55 000,- Kč.

J. Šejnoha zmı́nil možnost výjezdńıho zasedáńı. Konala se dvě orientačńı hlasováńı – jedno o výjezdńım zasedáńı
mimo Prahu a o druhém v Praze.

Orientačńı hlasováńı o zasedáńı mimo Prahu (2-2-1).

Orientačńı hlasováńı o zasedáńı v Praze (4-0-1).

10. Volebńı a jednaćı řád

J. Michálek shrnul hlavńı chystané změny ve Volebńım a jednaćım řádu, předevš́ım jak do něj zakomponovat
ideu dvouletého funkčńıho obdob́ı studentských senátor̊u. O tomto návrhu proběhla krátká diskuse.

11. 6 k 60

J. Šejnoha informoval pedagogy o termı́nu. Někteř́ı projevili přáńı osobńıho setkáńı předem, aby se ujasnily
detaily setkáńı. J. Doleǰśı nab́ıdl podporu senátu co se týče technických věćı (např. tisk letáčk̊u). J. Šejnoha
požádal zbylé senátory o pomoc s pr̊uvodńım textem k akci, př́ıpadně s př́ıpravou letáčku. Do interńı konference
v dohledné době pošle návrh.

J. Šejnoha též upřesnil, že akce je otevřená všem, ač podle jeho názoru bude pravděpodobně zaj́ımat nejv́ıce
zaměstnance, senátory a starš́ı studenty.

Akce bude propagována na informačńı tabuli v Karĺıně.

Oprášil se nápad na podtext
”
Fakulta jako živý organismus“.

T. Bártlová vznesla dotaz na občerstveńı během akce. J. Šejnoha uvedl, že počet účastńık̊u je nejistý, je tud́ıž
pouze pro základńı občerstveńı pro speakery.

12. Různé

1. J. Šejnoha zmı́nil problém, jaké emaily pośılat za SKAS student̊um přes SIS. Proběhla stručná diskuse, T.
Bártlová sĺıbila probrat to s vedeńım fakulty. M. Rokyta tlumočil současné stanovisko fakulty vyjádřené v zápisu
ze sch̊uze KD ze 17.10.2012 v bodě 2j.

2. J. Šejnoha vyzval zavést diskusi, jaká forma ankety bude do budoucna preferována. Zmı́nil možnost změny
vyhlášky, která nás zavazuje k elektronické formě. Zmı́nil též problém, že by do ankety měli být v́ıce zapojeni
garanti jednotlivých programů. Byl též zmı́něn postřeh M. Kulicha, garanta programu Matematika, o přednášce
doktora Omelky, která se anket a jejich zpracováńı př́ımo dotýká. Zmı́nil také žádost SKAS, aby se učitelé
vyjadřovali k výsledk̊um anekty.

3. K. Kolář zmı́nil možnost použ́ıvat GoogleApps, zejména gmailové účty pro studenty, na základě zkušenosti
PřF. Jednou ze zmı́něných výhod by bylo mı́t např. doživotńı adresu. P. Pošta vznesl dotaz, zda existuje na
fakultě někdo, kdo technicky posoud́ı r̊uzné varianty řešeńı. M. Rokyta po diskusi uvedl, že nejlépe by to bylo
vznést na senátu jako dotaz na vedeńı fakulty.

4. J. Michálek uvedl, že na jedné promoci vypustili z promočńıho slibu pasáž o mrzkém zisku.

5. J. Michálek informoval o aktivitě edičńı komise, která by potřebovala vypracovat jednostránkové shrnut́ı toho,
jak studenti přistupuj́ı ke studijńım materiál̊um (online bezplatné učebńı texty, studentská úložǐstě, skripta).
Pro potřeby vedeńı univerzity, které připravuje novou nakladatelskou politiku zohledňuj́ıćı elektronické zdroje.

Zasedáńı bylo ukončeno ve 21:40.

Zapsal: P. Pošta

Zápis byl schválen na zasedáńı SKAS dne 14.1.2013.

4


